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Escriuen els grups municipals:

UPM · UNITAT I PROGRÉS MUNICIPAL

TORNANT POC A POC A LA NORMALITAT

Aquest 2022 hem aconseguit anar tornant a la normalitat. Poc a poc 
podem anar deixant enrere aquesta maleïda pandèmia de la COVID 
i recuperar hàbits que havíem perdut. Malauradament, a l'horitzó hi 
han aparegut nous reptes, les evidències clares del canvi climàtic 
amb un estiu tòrrid; la guerra entre Rússia i Ucraïna que ha derivat 
en una crisi energètica a tota Europa, ens ha encarit la llum, la 
gasolina, el gas i els aliments. Això ha fet disparar la inflació i 
dificultat la recuperació econòmica d'empreses i ciutadans. Tot i 
això som optimistes. Sembla que el balanç de la temporada turística 
serà bo i hem pogut reprendre i acabar projectes que la pandèmia i 
la crisi de subministraments havien endarrerit.

Aquests darrers mesos de legislatura toca fer balanç del què ha 
passat. Hem deixat clar que els representants d'UPM a l'Ajuntament, 
liderats per l'alcalde, Jordi Colomí, han sabut gestionar incendis, 
temporals, tancaments per pandèmia i d'altres dificultats que no han 
fet aquests anys precisament fàcils per a l'administració municipal.

Queden moltes coses per fer. Projectes de millora urbana tant a 
l'Estartit com a Torroella; la reforma de Can Castells; la millora 
d'espais molt valorats pels ciutadans i que miren al riu, com les 
motes, el Tamariuà, el Rec del Molí... Tots aquests canvis han 
d'impulsar el municipi tant pels que hi vivim com per les persones 
que ens visiten.

Can Castells, un cop reformat, ha d'allotjar una oficina de turisme 
on es potenciaran els productes naturals elaborat dins el Parc 

Natural; la reubicació de Ràdio Montgrí que ha d'acabar de fer un 
salt tècnic i qualitatiu; i la creació d'una oficina de coworking a la 
zona de Promoció Econòmica i Comerç, que s'hi traslladarà per 
poder donar més serveis als comerciants.

A l'Estartit, un cop acabada la biblioteca, s'hauran d'afrontar les 
grans obres de transformació del Passeig Marítim que ha d'acabar 
unint el port amb els Griells. Aquesta acció suposarà un salt 
qualitatiu important.

El nostre municipi és un referent en molts aspectes, però sobretot 
per la protecció que els ajuntaments democràtics han fet del 
nostre territori. Per això continuarem lluitant per una transició 
energètica sensata i ens oposarem decididament a parcs marítims 
eòlics que poden tenir un cost ecològic i paisatgístic excessiu. No 
només som responsables de gestionar l'herència rebuda sinó 
també de deixar un municipi amb millors condicions als qui 
vindran darrere.  

Hem de continuar avançant amb la millora urbana, fent cada 
vegada un municipi més bonic, amb més serveis i amb més 
qualitat de vida perquè els que hi vivim cada vegada n'estem més 
orgullosos. I per això, continuarem exigint millores en 
infraestructures i serveis al govern de Catalunya, perquè el 
municipi pugui exercir la capitalitat del Baix Ter.

Finalment, també volem agrair les mostres de suport que l'equip 
de govern ha tingut en aquests anys de dificultats per part de 
moltes persones i que ens han ajudat a superar les adversitats. 

ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

AL SERVEI DEL BÉ COMÚ

A aquestes alçades normalment qui està al govern explica grans 
obres acabades o no, que vol posar de relleu com a trofeus visibles 
de la seva acció de govern. Permeteu-nos defugir d'això i parlar-vos 
d'accions poc visibles, sense gens de totxana, però que hem portat a 
terme aquest mandat i que creiem fermament que contribueixen a la 
millora dels serveis públics que rebem com a ciutadans.

La creació de l'oficina d'atenció ciutadana, que no és tan sols una 
remodelació de la recepció de l'ajuntament, sinó que representa un 
canvi organitzatiu de metodologia de treball que facilita l'accés de la 
ciutadania als tràmits municipal. Lligat amb això, acabem de llançar 
l'APP municipal una eina que podem instal·lar als nostres mòbils i 
que ens permetrà tenir tota la informació i la capacitat ' interacció 
amb l'Ajuntament a la butxaca.

La municipalització del servei de manteniment d'enllumenat públic. 
En finalitzar aquest contracte que l'Ajuntament tenia externalitzat, vam 
decidir incorporar-ho com a servei directe de l'Ajuntament. Hem 
contractat dos tècnics electricistes a la brigada i comprat un vehicle 
elevador per fer les feines. Amb això em assolit un estalvi de prop de 
20.000 € anuals que reinvertim en la millora de la xarxa, obtenim un 
millor servei, més econòmic i més eficient. Ara, des del grup municipal 
d'Esquerra Republicana de Catalunya apostem fermament per fer el 
mateix amb el servei d'aigua potable. Considerem que tenint-ne el 
control ple podem millorar eficiència i evitar despeses poc 
transparents que perjudiquen als veïns i veïnes del municipi.

La reorganització dels serveis tècnics municipals ha representat una 
notable reducció dels temps d'espera i un important estalvi econòmic 
per tots els ciutadans. Aquesta ha esta una feina invisible que tan sols 
la nota qui hi treballa habitualment, però que permet aspirar a coses 
tan important,  com la futura ampliació del CAP, amb una seu 
permanent per ambulàncies, que serà una realitat ben aviat. Això, 
sense aquest treball que hem desenvolupat aquets darrers anys a 
l'àrea, no hauria estat possible, ja que ha calgut resoldre aspectes 
complexes de l'urbanisme municipal en un temps molt reduït.

Hem fixat les bases del nou urbanisme que ja estan desenvolupant 
molts pobles i ciutats, amb els camins  escolars segurs, que són el 
model que haurem d'implementar com a municipi, posant l'espai 
urbà al servei de la ciutadania i creant pobles més amables per a qui 
els habita i qui els visita.

El respecte al medi natural com a signe d'identitat i alhora com a eina 
de progrés econòmic és un dels àmbits en què hem fet i volem seguir 
fent més incís. Potenciar la col·laboració iniciada aquest mandat 
entre tots els municipis del Parc Natural per tal de crear noves ofertes 
turístiques integrades en l'espai natural.

Promoure instal·lacions de generació d'energia que pugui ser 
aprofitada tant per indústries com per a particulars per tal d'abaratir 
la factura de la llum i el gas a tothom.

UPM · Unitat i Progrés Municipal
Esquerra Republicana de Catalunya
Junts per Catalunya
CUP Torroella
Compromís amb Torroella i l’Estartit
L’EST · L’Estartit Som Tots
Ciutadans
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JUNTS PER CATALUNYA

TOT ÉS A LES NOSTRES MANS I DEFENSAR ELS NOSTRES DRETS 
HO HEM DE FER CADASCÚ DE NOSALTRES

Arran de diversos episodis lamentables que estem deixant que 
passin a nivell nacional volem dir directament i sense embuts que la 
responsabilitat que això passi o no, és nostra. No és agradable de 
sentir, ni de llegir, ni de pensar, però el primer pas per arreglar un 
problema és reconèixer que existeix. Hi tornem: la responsabilitat 
de moltes de les coses que passen al nostre país és nostra, perquè 
deixem que passin. Per acció o per omissió.

A casa nostra deixem que el nostre veí ens digui en quin idioma hem 
de parlar? A casa nostra intentem evitar que ens apliquin decisions 
arbitràries a tota costa? A casa nostra deixem que siguin els altres 
que decideixin què fem i com ho fem? A casa nostra acceptem que 
ens imposin comportaments feixistes o totalitaris? No batallem fins i 
tot una multa d'aparcament ben posada? I doncs?

Si tot això no deixem que passi a casa nostra, com és que deixem 
que passi a la nostra casa comuna, que és el nostre país? Quin 
sentit té? Els continuats atacs a la nostra llengua, la interferència del 
poder judicial franquista al nostre Parlament -seu de la nostra 
sobirania-, la pervivència de policies franquistes sota les ales de 
l'Estat, l'existència de nuclis anticatalans i feixistes als Mossos 
d'Esquadra i en algunes policies locals, la pervivència de 
funcionaris estatals a l'administració municipal que són la mà 
executora d'un dret administratiu de l'enemic més pròpies d'una 

dictadura que d'una “democràcia plena” i que ens segresten la 
nostra capacitat de decisió. I podríem seguir amb una llista molt 
llarga.

Diem les coses pel seu nom: al nostre municipi hi ha partits que 
vulneren la presumpció d'innocència dels nostres representants 
(CUP i ERC), n'hi ha que són o venen i tenen relació molt estreta amb 
els que exerceixen la repressió (Cs, PSC i UPM) i n'hi ha que seguim 
governant amb els que exerceixen o accepten aquesta repressió 
(Junts -sí, el nostre partit-, ERC i la CUP). 

Però també deixem que els que ens governen -UPM i ERC- hagin 
tingut l'Estartit i Torroella en la mateixa consideració que els 
contenidors d'escombraries que hem de veure dia sí, dia també, 
literalment fets una merda. I amb uns dirigents d'ERC, UPM i Més per 
l'Estartit que han encetat una guerra judicial entre ells, en comptes 
de sumar esforços amb la resta de partits per reclamar el 
finançament que li cal als dos pobles per poder afrontar el cost dels 
serveis i les inversions que ha de dur a terme. En comptes 
d'espavilar-se a fer projectes del Pla de Sostenibilitat per no perdre 
les inversions previstes. I fer-ne d'altres àmbits per poder atendre les 
necessitats que té el nostre municipi. En comptes d'això, es 
conformen amb anar fent. Doncs anem fent i ens robaran el que els 
que hi havia abans que nosaltres van lluitar i aconseguir. No és 
agradable de llegir, ja ho sabem, però ja n'hi ha prou de tanta 
deixadesa per part de tots, inclosos nosaltres. I, si us plau, que ningú 
se senti ofès, tot i que sabem que les veritats tenen aquesta virtut.

CUP TORROELLA

NO ÉS TURISMOFÒBIA, SÓN GANES DE VIURE A CASA NOSTRA

Un any més, ha arribat l'estiu i amb l'estiu una allau de turistes que 
venen a gaudir de tota aquesta terra afortunada. Som conscients de la 
dependència que tenim actualment del món del turisme. De la 
quantitat de negocis de viuen i sobreviuen gràcies al turisme. Són 
moltes les persones del poble que esperen aquesta època per poder 
trobar una feina amb la que poder portar diners a casa. Però res idíl·lic. 
Moltes, la majoria de les feines, amb una alta temporalitat i sense cap 
mena d'estabilitat, depenent del clima i de l'afluència. A la qual cosa, 
cal afegir en molts casos, sous baixos i en general condicions 
horribles. Però amb tot això, encara trobem qui ens diu «si volem 
turisme, hem de saber aguantar, que el turisme ja és això. Total, són 2 
mesos...».

Afegim a això la saturació dels serveis públics més essencials, que ja 
de per si són bastant precaris. La xarxa de carreteres i les borses 
d'aparcaments, que no estan adaptades per rebre la gran quantitat de 
turistes que acollim, també es tornen un mal de cap pels veïns i veïnes 
del municipi. Quanta estona fent voltes per poder aparcar a prop de 
casa perquè està tot ple?.

Com ja hem comentat darrerament, hem d'afegir a això, el problema 
de l'habitatge. Preus desorbitats, oferta de lloguer d'habitatge habitual 
gairebé inexistent i una difícil convivència entre turistes que volen 
gresca i veïns que volen descansar.

Si, com ja hem dit, entenem la zona on som, i que el turisme en sigui un 
pilar fonamental. Però el que no podem permetre és que per aquests 

2-3 mesos de turisme, haguem de patir i pagar la resta de l'any tots els 
veïns i veïnes.

Hem de treballar, tots plegats, per aconseguir un canvi de model 
turístic més responsable i sostenible, i sobretot, respectuós amb el 
municipi i la seva gent. L'aposta per un turisme familiar que des de fa 
anys es promou al municipi ja és encertada. Que a dia d'avui no 
siguem com Lloret ja és una victòria. Però cal anar més enllà. O ens 
posem al dia amb els serveis bàsics, o estem condemnats a la 
precarietat.

El que tenim entre mans és el que alguns anomenen «overtourism», i 
es dóna a molts llocs del món. A Venècia, per exemple, ja han 
començat a aplicar noves taxes i normativa per tal de lluitar contra 
aquesta massificació, per mirar de revertir el parc temàtic en el que 
s'han convertit.

I no, no és turismofòbia. És una saturació turística que és letal per la 
qualitat de vida de qui hi conviu i la pateix. A sobre, amb aquest terme 
es tendeix a culpabilitzar a qui ho pateix, en lloc de posar el focus en 
les causes.

Aquí som a temps d'evitar això, però cal voluntat política i treball 
conjunt. Per tal de poder viure a casa nostra, per tal de poder mantenir i 
preservar el patrimoni  natural que ens queda. Perquè estem segurs 
de que és possible compartir aquest entorn privilegiat amb el món 
sencer, sense que això vagi en detriment de les nostres vides.

Bàsicament, volem poder viure a casa nostra.

COMPROMÍS AMB TORROELLA I L’ESTARTIT

DESGAVELL AMB LES ESCOMBRARIES

Aquesta és la primera temporada estiuenca que podem viure amb 
certa normalitat des que el coronavirus va capgirar les nostres 
vides ja fa un parell d'anys. I com a municipi que viu, en gran part, 
del turisme, aquest era el moment perfecte per a donar el màxim i 
demostrar que Torroella de Montgrí i l'Estartit són destinacions 
turístiques de qualitat per a tothom; siguin d'on siguin i s'hi estiguin 
el temps que s'hi estiguin. Per desgràcia, no ha estat així. En 
comptes de treballar per aconseguir mostrar aquesta imatge, en 
aquesta temporada d'estiu estem mostrant una imatge de poble 
brut i deixat pel mal funcionament del servei d'escombraries que 
tenim fruit de la mala gestió per part del regidor encarregat del 

servei, i primer tinent d'alcalde del nostre Ajuntament, el Sr. Marc 
Calvet.

Des de Compromís ja fa molts mesos, Ple rere ple i per xarxes, que 
ens queixem del mal servei d'escombraries que tenim al municipi: 
veure com la recollida de la brossa i les feines de neteja es porten a 
terme a hores que no toquen, veure com el servei té aparells i 
vehicles antiquats o directament espatllats durant mesos sense 
que ningú mogui un sol dit per arreglar-los. Uns més que 
inadequats comportaments a l'hora de fer la ruta per parts d'alguns 
camions com anar en direcció contrària o fer maniobres 
perilloses... i les úniques respostes que hem rebut per part del 
regidor Calvet són en forma de les seves "pilotes fora" com: "sabem 
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